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Cyklus: Božia zvesť 

Vitalij Olijnik 

3. časť: Potopa 

 

Dnes budeme pokračovať v počúvaní Božej zvesti, a toto je tretia časť. Práve sme si prečítali 

1. knihu Mojžišovu 6. až 8. kapitolu a mám pre vás otázku: Čo si myslíte, aká je hlavná téma 

týchto 3 kapitol? Aká hlavná udalosť sa tu opisuje? Potopa. Nejde len o nejakú malú potopu, 

ale ide o tú potopa, ktorá pokryla celú zem. 

A keď ľudia premýšľajú o potope, veľa ľudí často rieši Božiu spravodlivosť a Jeho krutosť. On 

zabil, On ukončil život mnohých ľudí. A keď sa snažíme pochopiť, čo sa stalo a prečo je tento 

príbeh v Biblii, aká je Božia zvesť, potrebujeme sa pozrieť na verše podrobnejšie. 

A dnes by som vás chcel pozvať, aby ste sa zamysleli nad 3 témami na základe týchto troch 

kapitol. Nemáme čas prejsť si celý materiál, ktorý obsahuje táto časť, ale tieto 3 témy si naozaj 

potrebujeme rozobrať, aby sme mohli pochopiť hlavný zmysel a zvesť týchto veršov. 

1. téma je: stav ľudstva pred potopou. 

Poďme sa teda ponoriť do veršov. Čítame 1. knihu Mojžišovu 6. kapitolu, verš 5., kde sa hovorí: 

"Keď však Hospodin videl, že skazenosť ľudí na zemi bola veľká a že všetko zmýšľanie ich srdca 

bolo ustavične zlé." 

Je ťažké tomu uveriť, no Biblia nám hovorí, že keď predpotopná generácia premýšľala o 

čomkoľvek, bolo to zlé. 

Kto z vás si prizná, že občas máte zlé myšlienky vo svojej mysli? Áno, ďakujem. Niekedy si 

hovorím: to je zvláštne, to nie som ja, neviem, ako sa táto myšlienka dostala do mojej 

predstavivosti. Je to hnusné a odporné, no je to pravda, že všetci občas máme zlé myšlienky a 

hovoríme si: Vďaka Bohu, že len On vie, načo práve myslíme, však? 

No títo ľudia, predpotopní ľudia, tesne pred potopou, mali iba zlé myšlienky a chceli robiť zlé 

veci. 

Teraz sa pozrime na 1. knihu Mojžišovu 6. kapitolu, verše 11-12, kde sa píše: "Zem však bola 

skazená pred Bohom a plná násilia. 12 Boh videl, že zem je skazená, pretože celé ľudstvo na 

zemi si počínalo skazene." 

V tomto preklade je 3x použité slovo "skazený" v rôznych formách. Čo to znamená? 

Ako tomu rozumiete, že zem a všetko na nej bolo skazené? Potrebujeme vedieť, že v origináli 

je použitý koreň slova, sloveso, ktoré je tu použité, je "šachat". A toto sloveso doslova 

znamená: byť zničený, byť pokazený, stať sa nepoužiteľný. 

Dovoľte mi dať vám niekoľko príkladov.  

Prvý je z 2. knihy Mojžišovej 8. kapitola, verš 20: "Hospodin tak urobil, prišlo množstvo 

bodavého hmyzu na dom faraónov i na domy jeho služobníkov, na celý Egypt a zem hynula pod 

týmto hmyzom." 
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Pochopili ste preklad? "Šachat" sa prekladá ako "zničená". Takto bola opísaná zem pred 

potopou. Zem bola zničená. 

Druhý príklad je z Jeremiáša 13. kapitola, verše 3-7: "Potom mi zaznelo slovo Hospodinovo po 

druhý raz takto: 4 Vezmi pás, ktorý si kúpil a máš na bedrách, a vyber sa, choď k Eufratu a skry 

ho tam v skalnej úžľabine. 5 Šiel som teda a ukryl som ho pri Eufrate, ako mi prikázal Hospodin. 

6 Po uplynutí viacerých dní mi riekol Hospodin: Vstaň, choď k Eufratu a vezmi odtiaľ pás, ktorý 

som ti tam kázal ukryť. 7 Nato som šiel k Eufratu, vyhrabal som a vzal pás z miesta, kde som 

ho ukryl, a hľa, pás bol skazený, nebol na nič súci." 

Aké je tu slovo? Skazený, zničený. Jeho látka zhnila tým, že bola zakopaná v zemi. Pás bol 

nepoužiteľný, zničený. Šachat znamená zničiť, skaziť, urobiť nepoužiteľným. 

A ďalší príklad v tej istej knihe. Jeremiáš 18, 3-4: "Nato som zostúpil do domu hrnčiarovho. Ten 

práve pracoval na hrnčiarskom kruhu. 4 Ale nádoba, ktorú práve robil z hliny, sa pokazila ..." 

V Anglickej štandardnej verzii (English Standard Version) je slovo "spoiled" t.j. pokazená. 

"... v jeho rukách, tak, ako sa to stáva s hlinou. Vtedy z nej urobil inú nádobu, ako uznal za 

dobré." 

Ako sa prekladá tento verš? Nádoba, ktorú vytvoril, bola zničená alebo pokazená.  

Toto je opis stavu ľudí a celej planéty tesne pred potopou. Bola zničená, v rozklade, rozpadala 

sa, smerovala k zániku. Toto je stav, ktorý nám Boh popisuje. 

A potom, je tu ešte jedna vec. Keď sa vrátime do 1. knihy Mojžišovej 6. kapitoly, verš 11 hovorí: 

"a zem bola naplnená násilím." 

Môžete zadefinovať násilie? Čo je násilie? Povedzte príklady násilia: zabíjanie, krádeže. Ešte 

niečo iné? Vraždenie, boje. Teda, ľudia sa začali navzájom napádať. 

Je jedna vec, že ľudia majú zlé myšlienky a robia zlé skutky, ktoré ničia ich vlastné telá a životy, 

to je jedna vec, ale tu je pridaný ešte ďalší rozmer: násilie sa začalo rozvíjať, začali sa správať 

násilne. A začali potláčať práva iných ľudí. 

Teda, či už ide o sexuálne násilie, či ide o peniaze, či ide o život alebo čokoľvek, načo má človek 

právo, aby mu nato nesiahali, všetky tieto hranice boli pošliapané. Násilie naplnilo zem. 

Existuje ďalší úryvok v Biblii, ktorý nám hovorí o stave ľudstva v tom čase. Chcem vám prečítať 

knihu Jób 22. kapitolu, verše 15-18: "Chceš sa azda držať pradávnych ciest, po ktorom išli ľudia 

zloby? 16 Tí, čo boli predčasne vytrhnutí a ich základy boli zmietnuté potopou?" 

Takže, máme tu opis ľudí tesne pred potopou. 16. verš hovorí: Ich život bol odstrihnutý 

predčasne a potopa zmietla ich základy. Táto pasáž poukazuje presne na časové obdobie, 

ktoré dnes študujeme. 

A dozvedáme sa toto: "17 Bohu hovoria: ‚Odstúp od nás!‘ Čo im teda urobí Všemohúci? 18 No 

On im naplnil domy dobrými vecami." 
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Spomenieme si 2 veci, ktoré sú dôležité: po prvé, možno si pamätáte, že boli ľudia, ktorí sa 

skryli pred Bohom, ktorí odišli z Božej prítomnosti. Boli to tzv. Kainovci, potomkovia Kaina, 

ktorí žili ďaleko od Boha v krajine Nód. Žili ďaleko od Boha a bez Boha. Tu však nachádzame 

dodatočnú informáciu. "Bohu hovoria: ‚Odstúp od nás!‘" Takže, vedeli o Božej existencii, ale 

nechceli mať s Ním nič spoločné. 

A druhá dôležitá vec je táto: "Čo im teda urobí Všemohúci?" V iných verziách: "Čože nám môže 

urobiť Všemohúci?" 

Ako by ste to nazvali? Ako by ste to charakterizovali? Čo robili? Aký bol ich postoj voči Bohu? 

Arogancia, vzbura je pravdepodobne veľmi dobré slovo na opis. Arogancia, vzbura. 

Oni nielenže neslúžili Bohu, oni sa stavali proti Nemu. V podstate Mu povedali: Hej, Ty nám 

vlastne nemôžeš nič urobiť. Bez ohľadu nato, čo robíme ... Čo nám môže Všemohúci urobiť? 

Oni protestovali voči Bohu - voči Jeho moci, Jeho úsudku, voči Jeho výsostnému právu 

prejavovať sa v ich živote. Takže, toto je v skratke stav ľudí tesne pred potopou. 

 

Teraz poďme k 2. téme. Keď o tomto všetkom čítame, prirodzene sa vynára otázka: Ako to 

mohlo dôjsť až tak ďaleko? 

Možno si spomínate, že boli dva rodokmene: Kainovci, no druhým rodokmeňom boli Šetovci, 

potomkovia Šéta, ktorí uctievali Boha. 

Prvý rodokmeň sa vzďaľoval od Boha, ale v druhej skupine ľudia uctievali Boha, vzývali Jeho 

meno, hľadali Ho, slúžili Mu. A Biblia hovorí, že v každej generácii, každý z týchto patriarchov, 

každý prvorodený z každej generácie mal synov a dcéry. Takže, tam bolo množstvo ľudí počas 

1 656 rokov, od stvorenia ľudstva po potopu. Takže, za 1 656 rokov malo existovať veľa ľudí, 

ktorí majú bázeň pred Bohom, nemyslíte? 

A navyše, možno si pamätáte, že žili oddelene. Jedna skupina, potomkovia Kaina, ktorí nechceli 

Boha vo svojich životoch, žili v krajine Nód. A druhá skupina žila pri vchode do Edenskej 

záhrady, kde stál oltár a tam uctievali Boha. 

Takže, ak prvá civilizácia: tí, ktorí neverili v Boha, začala upadať a spoločnosť, v ktorej žili, začala 

ničiť sama seba. No aj keby došli k svojmu sebazničeniu, stále by sme mali obrovskú populáciu 

bohabojných ľudí, tých, ktorí uctievali Boha a ktorí mohli žiť na zemi navždy šťastne. 

Takže, pomôžte mi. Koľko ľudí sa zachránilo? Koľko ľudí zostalo spravodlivých? Osem! Nie je 

to zvláštne? 

Ako sa stalo, že namiesto dvoch rodokmeňov, zostal v podstate len jeden rodokmeň a k nemu 

plus 8 ľudí? Toto je otázka, ktorú si musíme položiť. 

A Biblia to začína riešiť v 1. knihe Mojžišovej, 6. kapitole, verše 1-2: "A stalo sa, keď sa ľudia 

začali množiť po tvári zeme a narodili sa im dcéry. 2 Boží synovia videli, že ľudské dcéry sú 

pekné, a brali si za ženy všetky, ktoré si vyvolili." 
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Prvé slovné spojenie, ktorú musíme preštudovať sú ľudské dcéry. Ľudské dcéry. Čo to 

znamená? 

Keď porovnáme oba rodokmene, ktoré máme, najprv v 4. kapitole a potom v 5. kapitole, udrie 

nám do očí, že rodokmeň Božieho ľudu sa opisuje takto:  

1. kniha Mojžišova 5,4: "Adam žil po splodení Šéta ešte osemsto rokov, a mal synov i dcéry." 

1. kniha Mojžišova 5,7: "Šét po splodení Enoša žil ešte osemstosedem rokov, a mal synov i 

dcéry." 

A v každej generácii v 5. kapitole máme túto frázu: "a mal synov i dcéry".  

Keď však čítame prvý rodokmeň, rodokmeň Kainovcov, tam sa nehovorí nič o narodení dcér. 

Samozrejme, logicky vieme, že ženy museli existovať, aby mohli generácie pokračovať, ale 

samotný text mlčí. Nie je tu žiadna zmienka o narodení ženy, ani raz. Takže, žiadne dcéry nie 

sú prítomné. 

Keď čítame jeden rodokmeň a potom druhý, vynára sa otázka: Boli v prvom rodokmeni nejaké 

dcéry? Pretože o dcérach spomedzi spravodlivých vieme.  

6. kapitola nám odpovedá na túto otázku. Áno, existovali ľudské dcéry. Toto nie sú tie, ktoré 

boli práve opísané v 5. kapitole, pretože o nich už vieme. 

Otázka, ktorá sa vynára, znie: boli v rodokmeni Kainovcov nejaké dcéry? Áno, boli. 

Takže, keď sa pozrieme na kontext a spôsob, akým je text písaný, je zrejmé, že Biblia hovorí o 

tomto prvom rodokmeni. Tieto dcéry sa tu teraz opisujú. 

Ďalej treba poukázať aj na niečo iné. Ako tu sú ľudské dcéry, existujú aj ľudskí synovia. 

Poďme sa pozrieť do 1. knihy Mojžišovej 11. kapitoly, verše 4-5: "4 Potom si povedali: Poďme, 

vystavme si mesto a vežu, ktorej vrch by siahal po nebesá; tak si urobíme meno, aby sme neboli 

roztratení po celej zemi." 

Možno si pamätáte, že keď Noach a jeho rodina vyšli z korábu, dostali príkaz: rozptýliť sa, 

naplniť celú zem. Takže, Božím plánom bolo osídliť zem. Aby ľudia žili, povedzme ako na 

vidieku, na veľkom území, aby neboli sústredení na jednom mieste, mali byť rozptýlení. 

Všimli ste si, čo si povedali títo ľudia? 

Je napísané: „Vystavajme si mesto a vežu,... aby sme neboli rozptýlení." 

Toto sa deje. Plánujú a robia niečo, čo je priame neuposlúchnutie Božej vôle. Takže, títo ľudia 

sa búria. 

Poďme si prečítať 5. verš: "Nato zostúpil Hospodin, aby videl mesto i vežu, ktorú stavali ľudskí 

synovia." 

Otázka znie: Kto staval babylonskú vežu? Kto sú konkrétne títo ľudskí synovia? Boli to tí 

spravodliví, bohabojní alebo nie? 
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Ak čítate pozorne 10. kapitolu, kde sa rozišli potomkovia Noacha, je jasné, že Šemovci, 

potomkovia Šéma, syna, ktorý pokračoval v uctievaní Boha so svojimi potomkami, sa 

nezúčastnili na tomto projekte. 

Takže, jediní ľudia, ktorí sa zapojili do stavby mesta a išli proti Božej vôli, boli ďalšie dve vetvy, 

ďalšie dve rodové línie Noachových synov. A oni sa volajú ľudskí synovia. 

Takže, pojmy ľudskí synovia alebo ľudské dcéry, označujú v 1. knihe Mojžišovej, s ohľadom na 

kontext, tých ľudí, ktorí neslúžia Bohu. Označujú tých ľudí, ktorí išli proti Bohu. Tých, ktorí 

hovorili Bohu: Drž sa od nás ďalej. Ty nie si dosť silný nato, aby si s nami jednal. Teraz chcú 

dobyť nebesá. Chcú postaviť vežu, ktorá by bola výzvou pre Boží príbytok, pre miesto, kde býva 

Boh. 

Takže, keď nájdeme túto frázu, že boli ľudské dcéry, tak z kontextu, aj zo spôsobu, akým sa 

tento pojem používa v 1. knihe Mojžišovej, je jasné, že tieto dcéry sú potomstvom Kaina. 

Ďalší pojem, ktorý je pre niektorých ľudí zložitý na pochopenie, je pojem Boží synovia. Takže, 

hovorili sme o ľudských dcérach a teraz si povieme o Božích synoch. 

Koho nazývame Božími synmi? Znovu, podľa toho, akú knihu v Biblii čítate, táto fráza môže 

mať trochu odlišný význam. 

Ale podľa kontextu: prvé, čo potrebujeme vedieť, je, či táto fráza "syn niečoho" alebo "syn 

niekoho" má v origináli význam, ktorý prekračuje doslovný význam.  

Napríklad. Kto je synom hromu? Ako sa tá osoba volá? Syn hromu. Boli dvaja synovia hromu: 

Jakub a Ján boli v skutočnosti synovia Zebedea. No volali ich synovia hromu, lebo boli hrmotní, 

búrliví. Kvôli ich charakteru, ich temperamentu, kvôli tomu, akí boli. 

A čo napríklad syn útechy, Barnabáš? Osoba, ktorá vie utešiť, potešiť. Takže, táto fráza "syn 

niečoho" určuje kvality. 

Takže, Boží synovia sú tí, ktorí sú ako Boh, ktorí sa na Neho podobajú, ktorí sú podobní 

Božiemu obrazu. 

Na základe kontextu je teraz na mieste otázka: Kto sú Boží synovia? Kto sa podobal Bohu? Kto 

bol ako Boh? Kto nasledoval Boha? Kto bol blízko Boha? 

Šetovci. Tí, ktorí sú opísaní v 5. kapitole. Toto sa nám Biblia snaží komunikovať. 

Tieto dve rodové línie spočiatku žili oddelene, ale potom začali medzi sebou uzatvárať 

manželstvá. Dovoľte mi to znovu prečítať 1. knihu Mojžišovu 6,2: "Boží synovia (Šetovci) videli, 

že ľudské dcéry (Kainovci) sú pekné, a brali si za ženy všetky, ktoré si vyvolili."  

A ďalšie vyjadrenie v Biblii je v 6. kapitole, verš 4: „V tých dňoch boli obrovia na zemi, a tiež i 

potom, keď vchádzali synovia Boží k ľudským dcéram a rodili im. To boli tí siláci, ktorí sú od 

veku mužmi povestného mena." 

Máte iné preklady? Čo máte namiesto slova obri? Nefilim. Kto má niečo iné? Niektoré preklady 

prestali vysvetľovať význam a uvádzajú len originál. 
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"Nefilim" je hebrejské slovo, ktoré sa tu používa. Prekladá sa ako "obri", no čo sa týka zmyslu, 

nie je to najlepší preklad. 

Takže, čo znamená "nefilim"? Ak aspoň trochu poznáte hebrejčinu, viete, že "im" je koncovka 

pre množné číslo. Je to podstatné meno, ktoré pochádza zo slovesa "nafal". "Nafal" je sloveso. 

"Nefilim" je podstatné meno množného čísla z tohto slovesa.  

Takže, čo znamená "nafal"? Doslova to znamená "padnúť". "Nafal" znamená "padnúť". 

Ukážeme si niekoľko príkladov. 

Jeremiáš 6. kapitola, verš 15: "A či sa azda hanbia, že spáchali ohavnosť? Už ani stud necítia, 

ani hanbiť sa nevedia. Preto popadajú s tými, čo padajú, zrútia sa, keď prídem trestať, hovorí 

Hospodin." 

Ako sa to tu prekladá? Padnú. Nafal. "Nefilim" znamená "padlí" t.j. tí, ktorí padli. 

Dám vám ďalší príklad, kde sa toto slovo používa. 

Jeremiáš 39. kapitola, verš 9: "Nebuzaradan, veliteľ stráže, odviedol do Babylona zvyšok 

obyvateľstva, ktoré ešte zostalo v meste, a odpadlíkov, ktorí k nemu prebehli, so zvyškom 

obyvateľov, ktorí ešte zostali." 

Tu je slovo nefilim. Uhádnete ktoré? Tí, ktorí odpadli, presne tak. Odpadlíci, zradcovia, tí, ktorí 

prebehli na druhú stranu, tí, ktorí prešli k nepriateľovi. 

Takže, nefilim sú tí, ktorí zmenili svoju vernosť. Nefilim sú odpadlíci, ktorí odišli od Boha a z 

jeho tábora, zanechali Jeho vôľu a začali žiť životom odpadlíkov. 

Takže, keď tieto dve rodové línie, Kainovci a Šetovci, začali medzi sebou uzatvárať manželstvá, 

výsledok bol, že počet odpadlíkov, ľudí padlých v morálnom zmysle, ako sme práve čítali, sa 

začal znásobovať až do takého stavu, že zostalo už len osem ľudí, ktorí stále uctievali Boha. 

Biblia nám opisuje dôsledok uzatvárania manželstiev s tými, ktorí nepovažujú Boha za prvotnú 

Autoritu, Ktorá určuje morálne normy a Ktorého vôľu treba nasledovať. 

Dovoľte mi prečítať dva úryvky od Josepha Hertza, ktorý bol vrchným rabínom vo Veľkej 

Británii. Tu je jeho výrok, ktorý o tom hovorí: „Myšlienka manželstva medzi anjelmi a ženami, 

ako to niektorí ľudia vidia v tomto príbehu,"... On hovorí konkrétne o tejto pasáži.  

..."myšlienka manželstva medzi anjelmi (Boží synovia) a ženami (ľudské dcéry) je pre Tóru 

úplne cudzia. „Bnej Elohím“, Boží synovia, sú synovia tých, ktorí úprimne slúžili Bohu a boli Mu 

poslušní. Tento výraz charakterizuje Šétových potomkov, ktorí boli vychovaní v duchu lásky k 

Bohu. Tóra ich kladie do protikladu s Kainovými potomkami a hovorí o ženách z Kainovho 

rodokmeňa ako o ľudských dcérach. V tomto prípade ten, kto nemá duchovný aspekt, sa 

nazýva človek. Verše 1 - 4 (1. kniha Mojžišova 6. kapitola) zdôrazňujú dôsledky spojenia týchto 

2 civilizácii. Potomkovia Kaina, ktorí sa rozvíjali v umení a technickom pokroku, dospeli do 

mŕtveho bodu kvôli tomu, že im chýbal morálny základ. Keď si potomkovia Šéta začali brať 

dcéry z Kainovho potomstva, dostali sa pod vplyv ideológie a životného štýlu civilizácie, ktorá 

je postavená len na ľudských fyzických a duševných schopnostiach. Celé ľudstvo začína 
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zabúdať na Boha a začínajú pestovať zlo v ľudskej prirodzenosti. Tento príbeh je prvé varovanie 

o tragédii manželstva s modloslužobníkmi." 

Takto sa to stalo. Namiesto dvoch jasne odlišných skupín ľudí, teraz zostala len jedna skupina, 

ktorej morálka bola oslabená, hriech zvíťazil a zem bola zničená, v rozklade. 

 

A nakoniec, 3. téma: Aká bola Božia reakcia na toto všetko? Čo urobil? Ako sa cítil? Čoho 

dôsledkom je potopa? 

Najskôr, v 1. knihe Mojžišovej 6,3 čítame, že Duch Boží pracoval. Boh sa snažil, aby sa ľudia k 

Nemu vrátili. Karhal ich, ukazoval im Svoju vôľu, ale verš hovorí, že ľudia Ducha Božieho nebrali 

na vedomie, oni nechceli Boha vo svojich životoch. 

Boh povedal: „Nebude sa môj Duch prieť s človekom naveky“. Takže, Boh sa ich snažil priviesť 

späť, ale oni nechceli počúvať. 

Po druhé, Biblia nám hovorí v 2. liste Petra 2,5, že Noach bol hlásateľom spravodlivosti. Možno 

si to pamätáte. Bol zvestovateľom spravodlivosti. Takže boli ľudia, ktorí kázali. 

Ďalší príklad. Henoch kázal, snažil sa obrátiť k Bohu ľudí svojej generácie. Ale nefungovalo to, 

nechceli počúvať.  

A keď Boh videl toto všetko, 1. kniha Mojžišova 6,6 hovorí: "A Hospodin ľutoval, že učinil 

človeka na zemi, a bol zarmútený vo svojom srdci." 

Tieto slovesá: ľutovať v origináli „nacham" a byť zarmútený, sa zvyčajne používajú v súvislosti 

so žiaľom nad smrťou niekoho. 

Takže, keď sa Boh pozeral na svoje stvorenstvo, ktoré bolo „tov meód“, teda veľmi dobré, toto 

stvorenie bolo dokonalé. Keď videl, čo sa stalo s Jeho stvorenstvom, ako si ľudia navzájom 

ubližovali, ako ľudia chceli konať len zlo, bol zarmútený. A tak urobil jedinú vec, ktorá bola pre 

Neho prípustná. 

Poďme si prečítať 1. knihu Mojžišovu 6. kapitolu, verš 13: "Vtedy Boh riekol Noachovi: Koniec 

každého tela prišiel predo Mňa, lebo zem je plná násilia zapríčineného ľuďmi, a Ja ich zničím aj 

so zemou." 

Mali by ste vedieť ľahko odpovedať na túto otázku: Aké slovo v origináli sa používa pre sloveso 

zničiť? 

Boh povedal: Zničím zem a jej obyvateľov. Aké slovo v origináli sa používa pre sloveso zničiť? 

Šachat. To isté slovo, ktoré opisuje stav ľudstva a jeho skutky. Keď bolo všetko zničené, 

skazené, pokazilo sa to samé a zvnútra. Pretože zem bola "šachat" (zničená), Boh povedal: Ja 

ju "šachat" (zničím). 

Je veľmi dôležité, aby sme tomuto porozumeli: Boh nezničil nič, čo by už nebolo zničené. V 

origináli je to veľmi jasné. 
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Ak máte košík jabĺk a zistíte, že vo vnútri sú zhnité jablká, čo urobíte? Ak ich necháte tam, 

hniloba sa rozšíri, a zničí, napadne všetky jablká v košíku. Aby ste zachránili aspoň tie, ktorí 

ešte môžu byť zachránené, potrebujete ich oddeliť. Musíte zahodiť tie zhnité, potrebujete ich 

zničiť, aby ste mohli zachrániť tie, ktoré sú ešte dobré. 

Toto Boh urobil. Potopa je záchranný čin Boha, je to skutok záchrany ľudstva. 

Namiesto toho, aby sme to videli ako skutok zničenia, Biblia nám hovorí, že zem bola sama o 

sebe zničená ľudskými skutkami a Boh zničil iba to, čo už bolo zničené. 

No Boh zachránil ľudskú rasu, ľudstvo. Osem ľudí, ktorí Mu boli stále oddaní, poslúchali Ho. A 

tiež zachránil všetky pozemské zvieratá. Vodné zvieratá nepotrebovali záchranu, lebo potopa 

im neublížila. Potopa je zvesť o Božej záchrane tých, ktorí chceli byť zachránení. Je to skutok 

Božej milosti.  

Biblia nám hovorí, že to, čo sa dialo za dní Noacha, sa tiež bude diať v dňoch tesne pred Druhým 

príchodom Ježiša Krista. Čo sa dialo vtedy, sa znovu zopakuje. 

Takže dnes, keď sa zamyslíme, v ktorej časti Božej zvesti sa nachádzame, keď sa zamyslíme, 

akými ľuďmi chceme byť: tými, ktorí sú zničení alebo tými, ktorí sú zachránení, môžeme sa 

rozhodnúť dnes, a každý deň nášho života, byť bližšie k Bohu, nasledovať Ho a získať záchranu, 

ktorú On pre nás pripravil. 

Nech sa tak stane každému z vás, ktorí ste tu prítomní a tým, ktorí chcú byť s Bohom. Amen. 

 

Preložené a natitulkované so súhlasom Vitalija Olijnika. 

Ďalšie materiály a videá nájdete na www.krokdoneba.com. 
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